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Medborgarförslag om utomhusmiljö och badhus 
i Årsta 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag om olika åtgärder som rör den offentliga 
miljön samt möjligheter till aktivitet i Årsta har skickats in till 
förvaltningen. 

Förvaltningen håller med om att det är viktigt att boende i Årsta kan 
ha det trevligt i sitt närområde. I detta svar tar förvaltningen 
ställning till de olika förslagen och beskriver pågående projekt och 
arbete som till viss del tillmötesgår det som efterfrågas i 
medborgarförslaget. Några förslag ligger inom idrottsnämndens 
ansvarsområde, och förvaltningen har därför förmedlat 
medborgarförslaget dit.  

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vatörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag om olika åtgärder i Årsta har skickats in till 
förvaltningen. Medborgarförslaget inkom till förvaltningen den 19 
april 2024. 

Ärendet 
Författaren av medborgarförslaget föreslår olika åtgärder som rör 
den offentliga miljön samt möjligheter till aktivitet i Årsta. 
Eftersom alla inte har bil och sommarstugor anser författaren att det 
är viktigt att boende i Årsta ska kunna ha det trevligt i sitt 
närområde. 

Handläggare
Eskil Swerkersson
Telefon: 08-50814020

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2024-08-22

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Administrativa avdelningen

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2024/343

2024-05-03
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Nedan följer en sammanställning av åtgärdsförslagen i 
medborgarförslaget. 

1. Bevara golfklubben på Årstafältet i sin helhet. 
2. Bygg ett badhus och en utomhuspool. 
3. Se till att det finns en konstfrusen isbana. 
4. Säkerställ att det finns mycket träd, växter och blommor. 
5. Anlägg en minigolfbana. 
6. Anlägg cykelbanor. 
7. Anlägg lekparker. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Administrativa avdelningen. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen vill tacka för medborgarförslaget och håller med om 
att det är viktigt att boende i Årsta kan ha det trevligt i sitt 
närområde. Nedan följer svar och kommentarer på de olika 
åtgärdsförslagen.  

1. Bevara golfklubben på Årstafältet i sin helhet. 

Det är framförallt exploateringsnämnden som ansvarar för denna 
fråga men förvaltningen kan konstatera att nuvarande 
golfanläggning ligger inom Årstafältets tredje etapp. Detaljplan för 
den etappen antogs i kommunfullmäktige hösten 2023 och den 
möjliggör inte någon golfanläggning. Preliminärt kan 
golfanläggningen vara kvar på befintlig plats till och med 2026.   

Staden har utrett alternativa placeringar av golfanläggningen och 
enligt stadens hemsida fick föreningen Årsta golf 2022 en 
markanvisning för ny placering inom grönområdet mellan Bägersta 
byväg och Sockenvägen. 

2. Bygg ett badhus och en utomhuspool. 

Det är i första hand idrottsnämnden som ansvarar för badhus och 
utomhuspooler och förvaltningen har därför förmedlat 
medborgarförslaget till dem. 

Inom Årstafältets sjätte etapp ingår en ny sim- och idrottshall som 
staden planerar att bygga mellan 2031- 2034. I väntan på att den 
färdigställs går det att bada i de befintliga kommunala simhallarna 
Sandsborgsbadet och Eriksdalsbadet, som båda ligger relativt nära 
Årsta. 

För mindre barn ansvarar förvaltningen för plaskdammar. I Årsta 
finns både Vättersdäldens plaskdamm och Grynkvarnsparkens 
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plaskdamm. Utöver detta finns Backens plaskdamm i närliggande 
Östberga och förvaltningen bedömer därför att Årsta är väl försörjt 
med denna typ av anläggningar. 

3. Se till att det finns en konstfrusen isbana. 

Det är i första hand idrottsnämnden som ansvarar för konstfrusna 
isbanor inom staden, och förvaltningen har därför förmedlat 
medborgarförslaget dit. Förvaltningen anser att idrottsnämnden är 
bättre lämpad att ansvara för konstfrusna isbanor, eftersom de har 
vana och expertis inom området som stadsdelsförvaltningen saknar.   

Vid kalla perioder under vintermånaderna spolar förvaltningen 
naturisar på grusplaner inom stadsdelsområdet. I Årsta spolades 
planer i Vätterstälden och Storänsgparken under den gångna 
vintern, och förvaltningen upplever att detta är uppskattat av 
boende. 

4. Säkerställ att det finns mycket träd, växter och blommor. 
 
Förvaltningens arbete med Årstas parker och grönområden är 
förenligt med detta önskemål i medborgarförslaget. Förvaltningen 
tillämpar stadens trädmål vilket innebär att två träd planteras för att 
ersätta varje träd som av någon anledning behöver fällas på 
parkmark.  

Andra exempel på åtgärder som bidrar till ökad grönska och 
biologisk mångfald är förvaltningens arbete med att anlägga ängar 
samt plantering av lökväxter under våren. Under 2024 kommer 
förvaltningen anlägga nya ängar i Steningeparken samt vid 
Årstaliden. 

5. Anlägg en minigolfbana. 

Förvaltningen bedömer att det krävs engagemang från en förening 
eller liknande för att kunna etablera en minigolfbana eftersom 
någon behöver ansvara för klubbutlåning eller klubbuthyrning. Om 
en förfrågan eller ett förslag skulle inkomma från en förening skulle 
förvaltningen kunna ta ställning till det, men förvaltningen anser att 
det idag inte är aktuellt att anlägga och driva en minigolfbana i 
kommunal regi i Årsta. 

6. Anlägg cykelbanor. 

Cykel som färdmedel är högst prioriterat av staden. Det skapar 
förutsättningar för hållbart resande. I bilden nedan går det att se att 
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det idag finns både primärt stråk, regionalt stråk såväl som delar av 
huvudnätet för cykel i Årsta.  

 
Bild 1. Cykelbanor i Årsta och omkringliggande stadsdelar. Källa. Trafikkontoret 
2024. 

Förvaltningen bedömer att förutsättningarna att cykla i Årsta är 
relativt goda men att det samtidigt är viktigt att fortsätta utveckla 
detta. Förvaltningen vill uppmuntra författaren och andra boende i 
Årsta att skicka in förbättringsförslag och synpunkter om 
cykelbanor till stadens synpunktsportal Tyck till. Det är då viktigt 
att i den mån det går vara så specifik som möjligt, genom att till 
exempel avgränsa förslag till en viss sträcka eller liknande. 

7. Anlägg lekparker. 

Förvaltningen ansvarar för lekparker och anser att de är en viktig 
del i den offentliga miljön för att främja barn och ungas möjligheter 
att röra sig. I Årsta finns det relativt många lekparker och 
förvaltningen arbetar fortlöpande med drift och underhåll av dem. 

Exempel på nyligen utförda lekparksprojekt i Årsta är 
upprustningen av Grynkvarnsparken och den helt nya lekparken i 
Väständaparken, som genomfördes av exploateringskontoret inom 
ramarna för Årstråkets andra etapp. Inom stadsutvecklingsprojektet 
Årstafältet planerar staden att bygga flera olika aktivitetsytor, bland 
annat lekparker, som är riktade till barn och unga. 

Barnrättsperspektiv 
Förvaltningen kan konstatera att flera av åtgärdsförslagen berör 
barn och ungas möjligheter till aktivitet och rekreation vilket ryms 
inom artikel 31 från barnkonventionen om att barn har rätt till lek, 
vila och fritid.  



 

 
 

Tjänsteutlåtande 
Dnr EÅV 2024/343 

Sida 5 (5) 
 

Medborgarförslag om utomhusmiljö och 
badhus i Årsta 
 

 

Tillgänglighet 
Vid planering och utformning av den offentliga miljön är det viktigt 
att verka för en hög grad av tillgänglighet. Framförallt förslagen om 
att anlägga cykelbanor och lekparker rymmer tillgänglighetsfrågor 
som faller inom förvaltningens ansvarsområde. Tydliga och väl 
tilltagna gång- och cykelvägar kan bidra till god tillgänglighet, 
samtidigt som det är viktigt att ständigt bevaka tillgänglighetsfrågor 
vid utveckling och planering av lekparker. 
   
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vatörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Anders Carstorp  Anna Larsson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 
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